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Så er det tid til fællesspisning igen 

Fællesspisning d. 02/03 2023 
  

Tid og sted: kl. 18 i Høgild Beboerhus  

  

Menu: Pulled pork, coleslaw m.m. 

Kaffe og småkager 

  

Pris: Voksne 50 kr. børn 25 kr.  

  

Drikkevarer: Øl 20 kr. - sodavand 15 kr. - juice 5 kr. - 1 flaske vin 100 kr.  

  

Tilmelding til: Lene på tlf.: 4082 8465 

  

Tilmelding senest den 27.02.2023 

  

Vi glæder os til at se jer  

  

Skomagerbakken 
  

 



Generalforsamling 2023 
 

1. Valg af dirigent 

- Finn Jensen valgt 

2. Aflæggelse af beretning 

- Lene aflægger formandens beretning 

- Beretningen godkendt.  

3. Forelæggelse af de reviderede regnskaber 

- Regnskabet er godkendt af en enig generalforsamling 

4. Behandling af indkomne forslag 

- Der er kommet to indkommende forslag begge fra huset. 

- Huset søger om tilskud til slibning og lakering af gulve i hallen og lille sal. Lille 

sal vil koste 4500 kr. og hallen koster 16.000 kr. Huset søger om størst muligt  

beløb, derfor evt. 10.000 kr. 

 - Forespørgslen godkendes på generalforsamling, tilskuddet lyder på 

evt. 10.000 kr.    

- Huset søger tilskud til nye stole og borde til både lille sal og stabelbare til  

hallen når der er aktiviteter. De søger i alt fra 85.000 kr. fra HBIF, det vil koste 

170.000 kr. i alt. Stolene og bordene vil komme på vogne som kan køres  

direkte i depotet. Huset vil i forbindelse med det nye køb prøve at sælge det 

gamle, og søge fonde til tilskud. Dette er svært da fonde normalt ikke giver  

tilskud til inventar.   

 -Forespørgslen bliver ikke godkendt på generalforsamling.  

Generalforsamlingen er enige om at huset skal arbejde videre med 

at søge flere tilbud og HBIF vil hjælpe med at søge landsbykontakt 

udvalgspuljen til november. Dermed bliver punket arbejdet videre 

med og kan behandles igen til næste generalforsamling.  

5. Valg til bestyrelsen, suppleanter og bilagskontrollanter 

- Bestyrelsen: Lene, Olga og Conni er på valg  
 - Lene og Olga ønsker genvalg og er genvalgt 

 - Per Poulsen og Henrik Christensen stiller op til bestyrelsen og er 

valgt ind, på nuværende tidspunkt er der så 8 medlemmer i  

bestyrelsen 

- Suppleanter er Kim Helt og Martin Olesen 

 - Kim Helth ønsker genvalg og er genvalgt.  

- Martin Olesen har vi ikke hørt fra, og formoder derfor ikke han  



ønsker genvalg, der er ikke valgt nogen ny ind.  

- Bilagskontrollanter: Steen Petersen og Ritta Jensen er for borgerforeningen,  

Peter  

Mølgaard og Kjell Nilsson er for idrætsforening, Finn Jensen er suppleant.  

 - Kjell Nilsson ønsker ikke genvalg. Gitte Kruse bliver valgt ind i stedet.  

- Finn Jensen fortsætter som suppleant.  

 

6. Eventuelt  

 - Trækning af 2x2 flasker vin Der er trukket to vindere  

 - Bjørneklovej nr. 38, Kæruldvej nr. 11 

 - Præmierne kan hentes ved Lene Helth på bjørneklovej 31  

- Uffe Brun har lavet 2 kalendere som også uddeles til 2 vindere:  

 - Bjørneklovej nr. 7, Engblommevej nr. 6 

 - Præmierne kan hentes ved Lene Helth på bjørneklovej 31  

- Forslag til vedtægtsændringer: Der kan kun tages beslutninger om foreningens 

midler for 25% i alt på generalforsamlingen. På generalforsamling skal man ikke 

kunne bruge mere en 25% af foreningens penge, for at man ikke kan ”malke”  

foreningens konto. Punktet tages på næste generalforsamling.  

- Hanne efterspørger om der kan komme nogle skilte op på legepladsen med  

ordensregler. Foreningen skaffer skilte og Gitte Kruse hjælper med tekst.  

- Dorte kommer med en lille bøn til byens børn og unge: Husk lys om morgenen 

da det er utrolig mørkt da hun flere gange er blevet overrasket af skolebørn uden 

lys på cykler og løbehjul. 

- Helleanlæget har desværre ikke forhindret bilister i at overhale i svingbanen,   

flere borgere der kommer fra Brande har flere gange oplevet at der kommer 

biler i svingbanen. Lene kontakter kommunen og politiet for at få en betjent 

ud. Derudover afventer vi Verdo som kommer ud og tænder lygterne over 

krydsningshellen.  

- Conni stiller forslag om at lave fiske konkurrence for børn – vi tager det med på 

bestyrelsesmøde.   

- Steen efterspørger om det kunne være en ide at række hånden ind til Lind og 

Skærbæk for at få flere medlemmer til at komme herud og spille badminton 

eller bruge hallen andet idræt – bestyrelsen laver opslag og kigger på en ny/

opdateret folder om Høgild.  

 

Tak for god ro og orden 

Referent Michelle Hartmann 



Formandens beretning 2022 
Generalforsamlingen i 2022 blev afholdt lidt forsinket. Pga. Corona kunne vi først afholde 

det i april. På generalforsamlingen var Michelle Hartmann, Normann Jensen og Bettina 

Hansen på valg. Alle ønskede genvalg så det var dejligt   

Beboerhuset fik bevilget penge til nye lamper i hallen (35.000 kr.) og det er blevet godt.  

Landsbykontaktudvalget bevilgede penge til en ny scene der indkøbes i 2023. 

og fonden af 1844 bevilgede 20.000 til nye hyggelamper til hallen. 

I 2022 fik vi styr på vindmølleprojektet der blev annonceret og heldigvis nedlagt.  

I landsbysamarbejdet fik vi lanceret idekatalogerne og var på tur rundt i Herning Syd. Vi 

afsluttede alle møder med sidste møde hvor vi gik i dybden med hver enkelt by. Nu ligger 

byernes kommende projekter hos byerne selv, hvorefter der kan samarbejdes med  

landsbyerne om fælles projekter.  

Vi fik skolebussen tilbage til en sikker skolevej og sikret bedre forhold for alle børn, da 

kommunen bevilgede en krydsningshelle. De blev skiltet korrekt og farten kom ned på 60 

km. i timen.  

Eventudvalget sørgede for påskeløb, lokaldyst og klarede også det meste ved Take away 

kulturarrangement med super fede indslag fra kommunen.  

Borgere arrangerede fællesspisning med hamburgerryg, tortellini, grill og tærter.  

HBIF afholdte fastelavnsfest, arbejdsdage, Sankt hans, banko, juletræstænding,  

julegudstjeneste og nytårskur. Og til løvfaldsfest, fik uddelt Årets Borger Prisen til Kim 

Helth og Initiativprisen til Lene for arbejdet med skolebussen.  

Desværre måtte vi slutte linedance og kreaklubben, men til gængæld er der god gang i 

badminton og seniorklub. I 2023 får seniorklubben nye ansvarlige da Benny og Kjell takker 

af, og Eva/Harry og Birgit/Uffe tager over.  

De sagde at vi havde lært noget af tiden med Corona, men her i januar 2023, kan man  

kigge tilbage og tænke – gjorde vi så det!? 

Er vi tilbage hvor man igen skal rende efter alt muligt eller vælger vi fortsat kun ”det  

vigtige”. Vi i HBIF håber fortsat på støtte fra byens borgere og jeres engagement. Uden jer 

er der ingen os.  

Vi kan alle gøre lidt så vi sammen kan gøre meget.  

 

 

 



TAK gentages i år   

Til slut vil jeg benytte lejligheden til at takke bestyrelsen og husets repræsentantskab for 

godt samarbejde.  

Tak til jer der hjælper med at holde byens faciliteter og omgivelser. 

Tak for at støtte op om bestyrelsens arbejde. 

Tak for netop at samarbejde og holde en god tone – her i byen skal der være plads til alle.  

Tak til alle jer der siger ”Ja” og ”ja tak” – i betyder mere end i tror.  

Tak for at deltage i de udvalg, aktiviteter og arrangementer netop du har valgt.  

Ingen nævnt ingen glemt – TAK TIL JER ALLE.  

Det var ordene… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Affaldsindsamling 2023 
I år vil der igen blive mulighed for at hjælpe med at holde byen og områderne 

rundt om byen rene.  

 Søndag d. 26/3 2023 kl. 13-15  

Vi starter ved beboerhuset hvor man kan få sække, gribetænger og aftale  

gå ruter.  

Vi slutter igen ved beboerhuset med kaffe og kage.  

Tilmelding skal ske til Anne på tlf.: 3027 8790 af hensyn til forplejning.  

// HBIF og Anne Lund Rasmussen  



Information fra Høgild Beboerhus gennemgået i 

forbindelse med generalforsamlingen for HBIF 26. 

januar 2023  

Hanne gav en orientering på generalforsamlingen for Høgild borger- og idrætsforening på 

vegne af Høgild Beboerhus. 

Der er sket lidt i Høgild Beboerhus det sidste års tid. Der er kommet gang i udlejning igen.  

I 2022 har der været 24 udlejninger til private. Det er på niveau som 2019.  

Beboerhuset har stadig de faste brugere som badminton, seniorklubben og  

arrangementer i HBIF. Desværre er linedance stoppet. Det betyder til gengæld, at der er 

blevet en aften fri til nye aktiviteter. Det skulle helst være noget idrætsligt. Idrætstimerne i 

beboerhuset betyder meget for om Beboerhuset er kultur-og idrætshus eller  

forsamlingshus. Hvis vi ikke har nok idrætstimer kan det betyde noget for det bloktilskud 

Beboerhuset modtaget fra Herning kommune hvert år. 

Der er også gang i de faste lejere. Beboerhuset bliver fyldt med dansere den 3. fredag i 

hver måned 10 gange om året. Frimærkeklubben klarer også fint at fylde beboerhuset den 

første søndag i hver måned – 8 gange om året. Dertil kommer selvfølgelig Skærgården som 

er flittig bruger at beboerhuset. Vi skal ikke glemme Moonlight som fast lejer af den gamle 

børnehave. Jeg har hørt fra dem, at de også har fået gang i musikarrangementerne igen. 

Folkedans er også aktive i beboerhuset hver onsdag. Jeg har hørt at de godt kan bruge 

nogle flere dansere – så en mulighed, hvis du trænger til en fritidsaktivitet i Høgild. 

I 2022 blev årets forbedring nye LED lamper i hallen og i den lille sal. Begge steder med lys 

dæmper. Beboerhuset takker for støtten fra HBIF og Herning kommunes Jubilæumsfond. 

Jeg syntes alligevel jeg vil komme med en lille opsummering af tiltag i Høgild Beboerhus 

for at få lokaler og omgivelser gjort tidssvarende: 

• 2014 – Nye facadesten omkring bygningen der husede den tidligere børnehave 

• 2016 – Renovering af køkken og slibning og lakering af gulve 

• 2017 – Renovering af omklædningsrum og toiletter 

• I 2017 blev der også arbejdet for at Høgild Beboerhus kunne beholde sin status som 

multihus/forsamlingshus for at beholde bloktilskuddet. Bloktilskuddet er med til at 

dække en del af de faste udgifter til bla. forbrugsudgifter - el, vand, varme, ejendoms-

skat og forsikringer. Beboerhuset har for ca 180.000 kr. faste udgifter pr. år. I 2022 var 

bloktilskuddet 119.000 kr. i 2023 får vi 124.000 kr.  

• 2018 – Etablering af handicaptoilet og start på etablering af varmestyring i alle rum. 



Vi har efterhånden været igennem alle rum. Moonlight og mellemgangen er også 

koblet på varmestyringen nu. 

• 2018 – HBIF får etableret legeplads bag ved Beboerhuset 

• 2019 – Nye facadesten mod parkeringspladsen 

• 2020 – Ny indgang med nye døre og topslibning/lakering af gulve 

• 2022 – Ny belysning i hallen og den lille sal, med LED og lys dæmper.  

Økonomien i beboerhuset ser fornuftig ud. Jeg har taget en oversigt med for regnskab fra 

2017 og frem til 2022.  

Selv om vi har fået renoveret Høgild Beboerhuset i flere faser, er der stadig ønsker.  

Dommerrummet er ved at blive omdannet til nye ”hellige”. Der er ønske om at  

murstenene i hallen bliver malet lyse. Vi skal løbende have slebet og lakeret gulvene for 

vedligehold – det er tid for det i 2023. Der er et stort ønske om nye borde/stole som skal 

være stabelbare og flytbare. Tror alle har prøvet, at stolene herinde er faldet ned. Tror  

også at mange af os har glemt at løfte bordene og i stedet for trukket dem hen over  

gulvet. De lange borde i hallen er nedslidte og det samme gælder stolene. 

Høgild Beboerhus bliver taget godt i mod af vores gæster og brugere, og jeg syntes vi skal 

være stolte over at kan have et tidssvarende sted at samles i Høgild. Høgild Beboerhus 

lægger lokaler til mange forskellige arrangementer, fester, sport – det ville ikke kunne lade 

sig gøre uden frivillige kræfter.  

Vi har arbejdsdage et par gange om året, hvor vi får udført en del praktiske opgaver både 

inde og ude ved Beboerhuset. Næste gang bliver her i foråret. Der kommer dato i Høgild 

Times, på facebook og på hjemmesiden. Det er en dejlig dag, hvor vi får lavet nogle prak-

tiske opgaver, men hvor der også er tid til socialt samvær. Vi ved godt at alle har en travl 

hverdag, men et lille suk – det kunne være dejligt at der kom flere fra byen og bakkede 

om denne aktivitet, og ikke kun bestyrelserne med familie. Vedligehold og renovering af 

Høgild Beboerhus kan ikke klares ude frivillige kræfter. Vi sætter stor pris på ”Den grønne 

gruppe” der bla. får fejet omkring beboerhuset. 

Hvis du har nogle ideer til Beboerhuset er du altid velkommen til at kontakte  

forretningsudvalget, som består at Steen Pedersen, Carsten Hedegaard og Norman  

Jensen. 

Forretningsudvalget i Høgild Beboerhus: 

Steen Pedersen - tlf.: 2027 8886 

Carsten Hedegaard - tlf: 2180 6452 

Norman Jensen - tlf: 6086 7938 

 



På hjemmesiden hogild.dk kan du se de praktiske ting omkring brug og leje af Høgild  

Beboerhus. 

 

Hanne gennemgik i hovedtræk regnskab for de sidste 2 år for Høgild Beboerhus,  

herunder udvikling i indtægter, bloktilskud fra kommunen, de faste udgifter og tilskud / 

udgifter til løbende renovering. 

Spørgsmål til regnskab og budgetter blev besvaret. 

 

Sidste år var der valg til Repræsentantskabet for Høgild Beboerhus 

 

Der er valg til Repræsentantskabet for Høgild Beboerhus hvert 4. år. Det er fra gammel 

tid, at det følger kommunevalget. Det betyder, at vi ikke skal have valgt nogen i år. 

De som sidder i repræsentantskabet nu er: 

Forretningsudvalget: Steen Pedersen, Norman Jensen og Carsten Hedegaard 

Folkedans: Ingrid Jørgensen og Åse Jensen 

HBIF: Lene Helth og Norman Jensen 

Derudover er der 2 bilagskontrollanter: Peter Mølgaard og Conni Fyhn 

Undertegnede deltager som gæst, til regnskabsgennemgang og referent. 

På Høgild Beboerhus Vegne 

Hanne Mølgaard Hedevang 

 



ADRESSELISTEN 

Oversigt over ansvarlige samt udvalg under HBIF 

BEBORHUSET 

Formand: Steen Pedersen, 20278886 

Halbestyr og udlejning: Hanne Mølgaard Hedevang, Dunhammervej 4,  

hogildbeboerhus@gmail.com, 22407467 

Badminton Henning Jakobsen, Bjørneklovej 30, 21684258 

Høgild times 

Mail til Høgild times 

Michelle Helth Hartmann, Margrethesvej 7 L tv, 

22278279 hbif.times@gmail.com 

Omdeler af Høgild times Hanne Hansen, Skomagerbakken 9, 50772388 

Cafeaften Gert Knudsen, Bjørneklovej 44,  gert-knudsen@mail.dk 

Seniorklubben Uffe & Birgit Brun, Høgild Hovedgade 17 tlf. 2091 0757 

Mail: uffe@fam-brun.dk 

Harry & Eva Clemmensen, Soldugvej 3   tlf. 4231 4066 

Høgild event Thomas Helth, Bjørneklovej 31, 24943261  

hbif.event@gmail.com 

Mail til HBIF hogildborgerforening@gmail.com 

Formand Lene Røjkjær Helth, Bjørneklovej 31, 22426892 

Næstformand Per Poulsen, Bjørnekolvej 25, 60101170 

Kasserer Finn Spangsberg, Bjørneklovej 22, 24432404 

Sekretær Michelle Hartmann, Margrethesvej 7L tv, 22278279 

Medlem Normann Jensen, Skærbækvej 38, 97123878 

Medlem Olga Eremitckaia, Dunhammervej 8, 52585668 

Medlem Bettina Hansen, Bjørneklovej 5, 42581918  

Medlem Henrik Frank Christensen, Bjørneklovej 1, 42630666 

Hjemmeside vedligeholdelse Hanne Hedevang, Dunhammervej 4, 22407467 

www.høgild.dk HBIF mobil tlf. til mobile pay: 15067 

mailto:uffe@fam-brun.dk


 

 

hbif.times@gmail.com 

  

NÆSTE  

DEADLINE 

14/4 2023 


